
Protokół Nr IV/2014
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 30 grudnia 2014 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła obrady IV sesji
Rady Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Skarbnika Gminy – Marię Pyrcz, Sekretarza
Gminy – Annę Tereszko, radcę prawnego – Dariusza Bączka dyrektorów i kierowników jednostek
organizacyjnych,  sołtysów,  funkcjonariusza  Straży  Granicznej,  radnego  powiatowego.  Powitała
następnie  radnych.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdziła  quorum  –  11  obecnych  radnych.
Powiedziała, że nieobecny jest Wiceprzewodniczący Adam Prokop, Wiceprzewodniczący Wiesław
Gajdowski oraz Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
Eugenia Gbur, którzy wraz z Wójtem Gminy uczestniczą w uroczystościach pogrzebowych zmarłej
matki radnego Romana Głoda. W związku z tym nieobecny jest także radny Roman Głód. 
W trakcie omawiania punktu 11 przybyło 3 radnych oraz Wójt Gminy.    

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała  Przewodniczącą
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Mariannę Stefańską.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że protokół z III
sesji był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag
nie zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto jest  za przyjęciem protokołu.  W głosowaniu jawnym za
przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 11 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że zgodnie z §
25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7 dni
przed sesją.  Następnie  dodała,  że  zgodnie  z  §  31  Statutu  Gminy można przedstawiać  wnioski
w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej ręce wpłynął wniosek od Wójta Gminy Bar-
ciany o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektów uchwał. Odczytała następnie ten wniosek.
Zapytała, kto jest za przyjęciem wniosku. W głosowaniu jawnym 11 radnych głosowało za przyję-
ciem wniosku.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po wprowadzonych zmianach:

Porządek obrad:     
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z  III sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7.  Projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy  Barciany na lata 2014-2030.
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8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.  
9. Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy Barciany, które w 2014 roku nie wygasają z
upływem roku budżetowego.
10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego
na rok 2015;
11. Projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Barciany
na lata 2015-2031.
12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2015 r.:

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
2) odczytanie opinii Komisji Stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu,
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
4) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Stałych i opinii Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Olsztynie,
5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany: Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 27
marca 2014r.
14. Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie
skargi na uchwałę Nr XXXVI/238/2013 Rady Gminy Barciany z dnia 28 listopada 2013 r. w sprawie
zmian w Uchwale Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych z terenu Gminy Barciany.
15. Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie
skargi na uchwałę Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 4 kwietnia 2014 r. w sprawie
zmiany Uchwały Nr XXXVI/238/2013 Rady Gminy Barciany z dnia 28 listopada 2013 r. w sprawie
zmian w Uchwale Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych z terenu Gminy Barciany.
16. Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie
skargi na uchwałę Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych z terenu Gminy Barciany;
17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
18. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                             
19. Wnioski mieszkańców.                                                                                                                      
20. Sprawy różne.                                                                                                                                   
21. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.  

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła informację Wójta Gminy o realizacji  podjętych
uchwał  Rady  Gminy  i pracach  w  okresie  międzysesyjnym   (informacja  stanowi  załącznik  do
protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Robert Gastołek powiedział, że w miejscowości Rodele w bloku u Pana Skonieczko rozpadł
się komin. Był zabezpieczony, ale czy w przyszłym roku będzie kontynuowany remont. Zgłosił
także interpelację dot. Sołectwa Ogródki. Powiedział, że swego czasu radna Beata Górska zgłosiła
interpelację dot. ograniczenia tonażu na drodze gminnej do „4 domków” w Ogródkach. Poprosił o
dodatkowy znak informacyjny, iż nie dotyczy to ograniczeniu ruchu lokalnego.
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Radny Piotr  Drozd zgłosił  interpelację  w imieniu  mieszkańców sołectwa Solkieniki  w sprawie
drogi powiatowej od Solkienik do Garbna - wyrównanie i  podsypanie tej  drogi oraz w imieniu
mieszkańców sołectwa Krelikiejmy o naprawę drogi powiatowej Krelikiejmy – Kolwiny.    

Więcej interpelacji nie zgłoszono.   

Ad 7 – 8.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejnymi  punktami  obrad są  zmiany w uchwale  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Barciany  na  lata  2014-2030  oraz  zmiany w budżecie  gminy  na  2014  rok.
Poprosiła o omówienie projektów obydwu uchwał.

Skarbnik  Gminy  –  Maria  Pyrcz  powiedziała,  że  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany w budżecie. Powiedziała,
że zmiany dotyczą przeniesień między paragrafami.  Dodała,  że nie nastąpiły zmiany po stronie
dochodów. Zmiany nastąpiły po stronie wydatków – przeniesienia  w obrębie paragrafów szkół,
GOPS-U oraz Urzędu Gminy.    
  
Przewodnicząca Rady Gminy -  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła
o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie
uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz projektu
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na lata  2014-2030 oraz  projekt  uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska - 5
obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska –
Piotr Drozd - 8 obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2014-2030 oraz projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Barciany na  lata  2014-2030 i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 11 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok i poddała go pod głosowanie.
W głosowaniu  jawnym 11 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw
i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 9. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o
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przedstawienie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu Gminy Barciany, które w 2014 roku
nie wygasają z upływem roku budżetowego.  

Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że do projektu uchwały
dołączony jest załącznik – wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem 2014r. oraz ostateczny
termin ich wykonania. Wymieniła te wydatki oraz przedstawiła kwoty poszczególnych wydatków.

Przewodnicząca Rady Gminy -  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła
o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały  w sprawie wydatków budżetu Gminy
Barciany, które w 2013 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały wydatków budżetu Gminy Barciany, które w 2014 roku
nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska  - 2
obecnych  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  wydatków
budżetu Gminy Barciany, które w 2014 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska –
Piotr Drozd  - 7 obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
wydatków  budżetu  Gminy  Barciany,  które  w  2014  roku  nie  wygasają  z  upływem  roku
budżetowego. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  wydatków budżetu Gminy Barciany, które w 2014 roku nie wygasają z upływem roku
budżetowego i  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  11  radnych  głosowało  za
przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  nie  było  (uchwała  stanowi
załącznik do protokołu).

Ad  10. Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas
powiedziała, że kolejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie   ustalenia stawek
dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  na  rok  2015.  Poprosiła  Sekretarza  Gminy o
omówienie tego projektu. 

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że dotacja dotyczy
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach na rok 2015. Stawki nie zmieniły
się w stosunku  do roku 2014. Przedstawiła następnie te stawki. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu komisji była dyskusja odnośnie ilości
koszy ulicznych. Zapytała, czy liczba 106 sztuk koszy to liczba szacunkowa.

Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Barcianach  –  Mirosław
Zinkiewicz, że jest to liczba ok 100 koszy, gdzie większość z nich znajduje się w miejscowości
Barciany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powitała  przybyłych  3
radnych oraz Wójta Gminy, którzy uczestniczyli w uroczystościach pogrzebowych zmarłej matki
radnego Romana Głoda.     
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W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas   poprosiła  o  opinie  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji
przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2015.
   
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla
zakładu budżetowego na rok 2015. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska - 2
obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek
dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2015. 

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska –
Piotr Drozd - 7 obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego na rok 2015. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  na  rok  2015 i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad.  11.  Przewodnicząca  Rady Gminy -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031. Projekt tej uchwały był omawiany 2 tygodnie temu
na wspólnym posiedzeniu  komisji.  Dodała,  że  także  dzisiaj,  na  wspólnym posiedzeniu  komisji
temat tego projektu uchwały powrócił, ponieważ  Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawkę Wójta
Gminy. Poprosiła następnie Panią Skarbnik o zabranie głosu. 

Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz powiedziała, że został zmieniony harmonogram realizacji projektu
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu zostaje przesunięty na 2015 rok. Dotacja na budowę hali
sportowej przy Zespole Szkół w Barcianach została przekazana dla Gminy w roku bieżącym, a była
planowana w 2015r.   W związku z czym plan budżetu na 2015 rok zwiększy się, bo środki z 2014r.
przeszły na 2015r. Wyjaśniła także, że przywrócono zadania, do których nie wpłynęły ostateczne
faktury np. przebudowa dróg wewnętrznych w Barcianach i Aptyntach, wykonanie monitoringu w
UG Barciany, dostosowano kwotę na opracowanie dokumentacji świetlicy w Skierkach.
  
Przewodnicząca Rady Gminy - Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówienie
projektu. Zapoznała następnie zebranych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie
dotyczącą Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031. Dodała, iż budżet
gminy był przygotowany w oparciu o uchwałę Nr XLIV/184/2010 Rady Gminy Barciany z dnia 12
sierpnia 2010r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła  o  opinie  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.
   
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska - 2
obecnych  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.
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Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska –
Piotr Drozd - 7 obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.
W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  12. Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas
powiedziała,  że  kolejnym punktem porządku obrad sesji  jest  uchwalenie  budżetu  na  2015 rok.
Powiedziała, że do 15 listopada radni otrzymali projekt budżetu. Tak jak wcześniej wspomniała,
odbyło się wspólne posiedzenie komisji, na którym omawiany był projekt budżetu Gminy Barciany
na 2015r. 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt uchwały w
sprawie uchwalenia budżetu gminy Barciany na 2015 r. wraz z uzasadnieniem.

2) odczytanie opinii Komisji Stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  komisje
wypowiedziały się pozytywnie w sprawie projektu budżetu gminy na 2015r. Komisja Finansów i
Budżetu,  po  zapoznaniu  się  z  opiniami  pozostałych  komisji,  także  wydała  opinię  pozytywną.
Przedstawiła te opinie.
 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała opinię Regionalnej
Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  o przedłożonym przez Wójta  Gminy Barciany projekcie
uchwały budżetowej Gminy Barciany na 2015 rok.

4) przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji Stałych i opinii Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Olsztynie:

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  opinie  są
pozytywne. Poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu.

Wójt gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i podziękował zarówno poszczególnym komisjom jak i
regionalnej  Izbie  Obrachunkowej  za  pozytywne  opinie  w  sprawie  projektu  budżetu  gminy  na
2015rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapytała, czy radni chcieliby
wyrazić własna opinię.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  zabrał  głos  i  powiedział,  że  jest  to
najważniejsza  uchwała,  która  kształtuje  się  przez  cały  rok,  po  to  by  Gmina  funkcjonowała.
Nawiązał do historii poszukiwania i pozyskiwania środków zewnętrznych. Przedstawił wysokość
środków  unijnych  od  2012  roku.  Kwota  ta  ulega  ciągłemu  zwiększeniu.  Powiedział  także,  iż
Główny Urząd Statystyczny podsumował wydatki gmin. Nasza gmina, spośród 2413 gmin w Polsce
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z kwotą wydatków 4.785 zł na 1 mieszkańca zajęła 69 pozycję. Inne gminy z naszego powiatu są
daleko,  np.  Gmina  Korsze  zajęła  pozycję  441  pod  względem  wydatków  na  1  mieszkańca.
Przytoczył następnie ranking przychodów na 1 mieszkańca, gdzie na ogólną liczbę gmin 2413 nasz
gmina zajmuje pozycję 728 z wynikiem 1.466 zł przychodu na 1 mieszkańca. Lepsza jest gmina
Kętrzyn z pozycją 663 i przychodem 1.514 zł  na 1 mieszkańca,  miasto Kętrzyn zajęło pozycję
1.008,  gmina  Srokowo pozycję  1.447,  gmina  Sępopol  pozycję  1.531.  Przytoczył,  iż  w  gminie
Kleszczów w woj.  łódzkim przychód na 1 mieszkańca to  kwota 34 tys  zł,  a w gminie Jarocin
jedynie  387 zł.   Podsumował,  że  mamy dobrego  gospodarza,  który się  nie  zmienił,  bo  był  w
ubiegłej kadencji. Uważa, że gospodarka wydatków będzie rozdzielana dobra ręką gospodarza –
Wójta Gminy  Ryszarda Kozyra. 

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i podziękował za spostrzegawczość. Doprecyzował, że
jeżeli chodziło o dochody, to w tym rankingu sprawa dotyczyła dochodów własnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedzi.
Poprosiła  Wiceprzewodniczącego Rady,  by tę  statystykę przypomnieć przy absolutorium,  bo to
będzie miało właściwe odniesienie. 
    
5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  następnie  pod
głosowanie   projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy  Barciany  na  2015  r.
W głosowaniu  jawnym 14 radnych głosowało  za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw
i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
    
Ad.  13. Następnie Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas
powiedziała, iż zgodnie z porządkiem obrad sesji kolejnym punktem jest projekt uchwały w sprawie
zmiany: Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 27 marca 2014r.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że 27 marca br. Rada Gminy podejmowała uchwałę
w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu rozliczania i udzielania dotacji dla przedszkola niepu-
blicznego. Przytoczyła proponowany zapis treści zmiany § 4 ust. 1. Zmiana podyktowana jest błęd-
nym zapisem „ucznia oddziału przedszkolnego” winno był „ucznia przedszkola” . 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o opinie na temat projektu uchwały w sprawie zmiany: Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady
Gminy Barciany z dnia 27 marca 2014r.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska - 2
obecnych  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany:
Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 27 marca 2014r.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zmiany:  Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady
Gminy Barciany z dnia 27 marca 2014r.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska –
Piotr Drozd - 7 obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmiany: Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 27 marca 2014r.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji, a następnie odczytała treść projektu uchwały w
sprawie  zmiany:  Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z  dnia 27 marca 2014r.    i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu
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uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 14-15-16 . Następnie Przewodnicząca  Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas
powiedziała, iż zgodnie z porządkiem obrad sesji kolejnymi punktami są projekty uchwał w sprawie
przekazania  skarg  właścicielki  przedszkola  niepublicznego  do  Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego.  Poprosiła  radcę  prawnego,  który  przygotowywał  projekty  uchwał,  o  ich
omówienie. 

Radca prawny – Dariusz Bączek powiedział, że w dniu 3 grudnia do Urzędu Gminy wpłynęły 3
skargi wniesione przez kancelarię mecenasa Adama Bosiackiego. W tych trzech sprawach adwokata
zastępowała aplikantka Pani Beata Patoleta. Rada Gminy jest zobowiązana w terminie 30 dni do
przekazania tych skarg wraz ze stanowiskiem organu. Powiedział, że Sekretarz Gminy szczegółowo
omówiła na posiedzeniu komisji treść skarg. Uważa, że ważną kwestią jest to, iż 3 skargi zostały
podpisane przez aplikantkę radcowską bez wyraźnego upoważnienia mocodawcy do sporządzenia i
podpisania  tych  skarg.  W związku  z  powyższym  na  samym  początku  uzasadnienia  wniósł  o
odrzucenie  tych  skarg.  Stanowisko  to  poparł  dwoma  orzeczeniami  sądów  administracyjnych.
Uważa, że ten zarzut należy podnieść. Odniósł się następnie do kwestii poszczególnych zapisów
skarg. Generalnie zostały zakwestionowane przepisy znajdujące się w naszej uchwale dotyczące
sposobu  kontroli  funkcjonowania  przeszkolą,  udzielania  dotacji.  Przed  chwilą  Rada  podjęła
uchwałę w sprawie zmiany uchwały z 27 marca br. , która ma odzwierciedlenie w skardze. Więc
przychylamy się do tego stanowiska, korygujemy ten błąd i wnosimy o umorzenie postępowania,
ale także o odrzucenie.     

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o opinie na temat trzech omawianych projektów uchwał.
  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska - 2
obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało 3 projekty uchwały w sprawie przekazania
skarg właścicielki przedszkola niepublicznego do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego..

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska –
Piotr Drozd - 7 obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało 3 projekty uchwał w sprawie
przekazania  skarg  właścicielki  przedszkola  niepublicznego  do  Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  3  projekty  uchwały  w  sprawie  przekazania  skarg   właścicielki
przedszkola niepublicznego do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska –
Piotr Drozd - 7 obecnych członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmiany: Uchwały Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 27 marca 2014r.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji, a następnie odczytała treść projektu uchwały w
sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi na uchwałę Nr
XXXVI/238/2013 Rady Gminy Barciany z dnia 28 listopada 2013 r. w sprawie zmian w Uchwale
Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie trybu udzielania i
rozliczania  dotacji  dla  przedszkoli  niepublicznych  z  terenu  Gminy Barciany i poddała  go  pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów
przeciw i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie
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skargi na uchwałę Nr XLI/270/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 4 kwietnia 2014 r. w sprawie
zmiany Uchwały Nr XXXVI/238/2013 Rady Gminy Barciany z dnia 28 listopada 2013 r. w sprawie
zmian w Uchwale Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli  niepublicznych z terenu Gminy Barciany  i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu uchwały w sprawie w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w
Olsztynie skargi na uchwałę Nr XIX/121/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 28 czerwca 2012 r. w
sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  przedszkoli  niepublicznych  z  terenu  Gminy
Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem
projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  nie  było  (uchwała  stanowi  załącznik  do
protokołu).

     
Ad 17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Wójta  Gminy
o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelacje radnego Roberta Gastołka w
sprawie rozpadającego się komina w Rodelach. Powiedział, że budynek jest wspólnotą, w której
Gmina ma swój udział. Gmina nie może tam działać, bo nie są uregulowane sprawy własnościowe.
W związku z tym, iż istniało zagrożenie uszkodzenia mienia oraz bezpieczeństwa ludzi, Gmina ma
prawo działania po uzyskaniu zgody przez Sąd.  Następnie odpowiedział na interpelację w sprawie
drogi w Ogródkach. Droga ma status lokalnej i ograniczanie na niej ruchu nie ma sensu. Ale zostaną
przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami, by to ustalić.   

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelacje  radnego  Piotra  Drozda  w
sprawie naprawy dróg powiatowych. Powiedział, że w związku z właściwością interpelacje zostaną
przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych.

Radca prawny – Dariusz Bączek uzupełnił wypowiedź Pana Wójta w sprawie komina w Rodelach.
Powiedział,  że komin został  zabezpieczony.  Wyjaśnił  także,  że nie są tam uregulowane sprawy
spadkowe. W okolicach czerwca podjęto działania – Gmina wystąpiła d o Sądu o zabezpieczenie
komina.   Gdy  Sad  wydał  postanowienie  o  zabezpieczenie  tego  komina,  Gmina  dokonała  tej
czynności. Radca prawny wyjaśnił dalszy tok tego postępowania. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za udzielenie
odpowiedzi.

Ad  18.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje. Poprosiła o zgłaszanie wolnych wniosków
i informacji.

Nie zgłoszono wniosków i informacji.
 
Ad 19. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Prezes  Stowarzyszenia  Barciańska  Inicjatywa  Oświatowa  –  Witold  Bogdanowicz  zwrócił  się  z
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apelem do radnych o przekazywanie części diet na stypendia dla dzieci. Złożył następnie życzenia
noworoczne.

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.   

Ad 20. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych. 

Głos zabrał radny powiatowy Hansi Jurgen Malecki,  który powiedział,  iż  na każdej  sesji  Rady
Gminy chciałby składać krótką informację na temat działań w Powiecie. Powiedział, że 22 grudnia
złożył  ślubowanie  i  dokonał   wystąpienia  na  temat  dróg  powiatowych.  Sugerował  Zarządowi
Powiatu,  aby  została  sporządzona  inwentaryzacja  stanu  dróg  oraz  przeprowadzenie  szerokich
konsultacji  z  Wójtami  i  Burmistrzami.  Dodał,  że  zgłoszone  przez  radnych  interpelacje  będzie
przekazywał. Zadeklarował, że będzie starał się być łącznikiem między Gminą a Powiatem. Wyraził
następnie swoje spostrzeżenia dotyczące atmosfery i  funkcjonowania Powiatu.  Złożył  następnie
życzenia noworoczne.    

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  radnemu
powiatowemu za pomysł. Wyraziła zdanie, iż osoby Starosty i Wicestarosty gwarantują sprzyjającą
atmosferę współdziałania z naszą gminą. 

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.
                                                                                                                                                               
Ad 21. Zakończenie obrad.     

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad IV sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 13.55, dziękując wszystkim
za udział.

      Przewodnicząca Rady Gminy

Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant: Emilia Żelichowska
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